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OBČINA MORAVČE
vabi

na osrednjo občinsko komemoracijo v 
počastitev dneva spomina na mrtve, padle 

borce prve in druge ter osamosvojitvene vojne 
za Slovenijo, ki bo v soboto, 31. oktobra 2009 

ob 15. uri v parku v Moravčah.

V programu bodo sodelovali:
- otroci OŠ Jurija Vege Moravče z mentorico 

Barbaro Železnik Stegnar,
- Pihalna godba Moravče,
- Karl Žužek na violini in pevka Lara Puc,
- MPZDU Moravče.

Govornik bo župan, Martin Rebolj.

Vljudno vabljeni!

Prostovoljno gasilsko 
društvo Vrhpolje 

vabi na zabavno glasbeno prireditev
 

VESELA JESEN,
 ki bo v soboto, 

21. NOVEMBRA 2009, ob 19:30 

v GASILSKEM DOMU VRHPOLJE. 
 

 Na prireditvi bodo sodelovali: 
Ansambel Gadi

Dramska skupina KUD Vrhpolje
Leseni rogisti iz Moravč

Ansambel Na gas
Mladi harmonikaši

 Večer bo dodatno popestril Marjan 
Šarec (Serpentinšek).

 
VABLJENI! 

OBČINA MORAVČE
Vabi

vse občane na veseli MARTINOV 
VEČER v Kulturni dom v petek, 20. 11. 
2009 ob 18.30 uri
Navajeni smo že na prikaz blagoslova mla-
dega vina po starih običajih, ki ga bodo 
tokrat predstavili iz občine Bistrica ob Sotli, 
vinogradništvo Geršak – Bratuša. S seboj 
bodo pripeljali njihovo vino, ki bo na voljo za 
pokušino ob prigrizku Društva podeželskih 
žena. Tudi za kulturno dogajanje na odru bo 
poskrbljeno. Po zaključku akcije Zlati lipov list 
Turističnega društva Moravče bodo predstav-
ljene najlepše urejene hiše, kmečki domovi in 
stare hiše na Moravškem. 

Vabljeni ste tudi na MARTINOV SEJEM pod 
šotorom, ki bo pred prireditvijo od 16. 30. 
ure dalje pred Kulturnim domom. Poleg sto-
jnic, kjer se bodo predstavila domača društva 
s pokušino in tudi gostje, bo za vzdušje poskr-
bljeno z živo glasbo in seveda dobro kapljico.

Vstopnice po 5 € bodo v prodaji 10 dni prej v 
baru Travnar, eno uro pred prireditvijo pa v 
Kulturnem domu.

Prijazno vabljeni!

vas vabi, da se v petek 13.11.2009 
ob 19 uri v Kulturnem domu v Moravčah 

udeležite proslave ob 10. obletnici 
Območnega združenja veteranov

 vojne za Slovenijo Moravče.
Vljudno vabljeni.
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Novice iz Moravške doline 
Oktober 2009, Letnik X, Številka 9.
Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine Moravče, 
ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma desetkrat letno in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Sedež in naslov 
uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 
7232700. Izdajateljski svet: Martin Rebolj (predsednik), Franc 
Kmetič, Roman Cerar, Stanislav Ravnikar, Roman Novak, Janez 
Vidic. E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni 
urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: Vojka 
Rebolj. Uredniški odbor: Marko Kladnik, Edo Veselko,Tanja Ravnikar, 
Maja Hren, Janez Virk, Vojka Rebolj, Nevenka Marolt, Jana Konček 
Cigula, Nada Mlinarič. Novice iz Moravške doline so vpisane v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. Tisk: Tiskarna 
Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 20. novembra 2009. 
Vaše prispevke pričakujemo do 4. novembra.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS prvi in tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45

RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7232-700; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 12; 13 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 9.30; 10  - 15.30; 16 - 18
SOB: 8 - 12

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18,  PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
inforrmacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

PON, ČET: 14 - 19
TOR: 11 - 16

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR    7 – 11
Tel: 7231-040, 041/657-223

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE    20.00
ČET   21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19
prva  SOB. v mes.:  8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, ČET: 13 - 19.30
TOR, SRE, PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Spoštovane bralke in bralci!
Pred vami je oktobrska številka občinske-

ga glasila. Po svojih najboljših močeh se tru-
dimo, da bi ga napravili čim bolj prijaznega 
vam bralcem in vas seznanjali z dogodki, ki 
so tukaj okoli nas. Nekateri menijo, da je ča-
sopis preveč lokalno usmerjen, da se ukvarja z 
nepomembnimi stvarmi, da nima strategije in 
dolgoročne vizije. Toda, za božjo voljo, s čim 
naj se ukvarja občinsko glasilo. Naše poslan-
stvo je spremljanje dogodkov v našem okolju. 
Z dogajanjem v državi in svetu se ukvarjajo 
drugi.  Naš program je določen z občinskim 
odlokom, smernicami izdajateljskega sveta 
in  končno še z mnenjem uredniškega odbo-
ra. Spremljanje  novih komunalnih pridobitev, 
bogate kulturne in športne dejavnosti, uspe-
hov šole in,  ne nazadnje,  tudi  polemik okoli 
aktualnih občinskih zadev so naša glavna na-
loga. Smo pa veseli in odprti  za nove ideje in 
spodbude.

V preteklem obdobju je bilo kar nekaj po-
membnih dogodkov, na katere vas  opozarja-
mo. Žal se bodo podražili vrtci, čeprav nekoliko 
manj, kot je bilo predlagano. Občinski svetniki 
so  bili precej različnih mnenj. Za skoraj sle-
hernega občana bo pomemben občinski pro-
storski načrt, saj se načrtuje raba prostora vse 
do leta 2020. Spet sta bila odprta dva nova 
odseka cest, pa tudi dosežek Tuštanjčanov, ki 
so si s prostovoljnim delom zagotovili nov pro-
stor za šport in druženje, ni od muh. 

Odgovorni urednik
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Županova stran

Dom starejših celo v 
ustavno presojo

G. Župan, zadnje tedne se veliko govori o pridobi-
vanju in koriščenju evropskih sredstev na nivoju 
države. O tem priča tudi zamenjava resornega 
ministra. Kakšno pa je stanje v naši občini?

Aktivno delamo na treh projektih. Prvič, v zadnjih dve 
mesecih si prizadevamo za uvrstitev v izvedbeni načrt ra-
zvojnega programa ljubljanske urbane regije za obdobje 
2010-2012 na področju čiščenja odpadnih vod. V program 
smo uvrstili gradnjo manjše čistilne naprave v Pečah in en 
kilometer dolgega kanala. Investicija je ocenjena na do-
ber milijon evrov. Ker je iz evropskih sredstev za ta namen 
možno dobiti le 10%, poskušamo razliko do polovične 
vrednosti pridobiti preko službe vlade za samoupravo. 
Če nam to ne uspe, je realizacija skoraj nemogoča, ker 
bi preveč obremenila občinski proračun.

Drugič, pripravljamo dokumentacijo za prijavo projek-
tov, ki so financirani s strani strukturnih skladov preko 
kmetijskega ministrstva. Gre za sredstva, ki so namenjena 
za ureditev vaških naselij in kulturnih spomenikov. V 
mislih imam ureditev Baljeve kajže v Moravčah, ki je 
bila razglašena za kulturni spomenik lokalnega pomena 
in dokončanje večnamenskega objekta in javne razsve-
tljave v Pečah. V obeh primerih pričakujemo polovico 
potrebnih sredstev.

In tretjič, v zaključni fazi je izdelava investicijskega pro-
grama za pridobitev kohezijskih sredstev za gradnjo in 
obnovo vodovodov. Pričakujem, da bomo pogodbo podpi-
sali na pomlad 2010, investicija pa bo potekala štiri leta. 
Gre za skupen projekt občin Kamnik, Domžale, Mengeš 
in seveda naše. Po strukturi pričakujemo 65% evropskih, 
20% državnih in 15% občinskih sredstev. 

Precej aktivnosti poteka v zvezi s pripravo in 
kasnejšim sprejetem občinskega prostorskega 
načrta (OPN). Kakšno je zanimanje funkcionarjev 
in občanov?

Menim, da se vsi premalo zavedajo pomembnosti tega 
načrta, še posebej pa njegovih posledic. Gre za dolgo-
ročni dokument, saj bo občina začrtala svoj razvoj za 
obdobje vse do leta 2020. Trudimo se, da bi v plan zajeli 
vsa področja delovanja, tako družbenega in gospodarske-
ga, kot tudi turističnega, kulturnega, športnega, itd. Pri 
tem želimo zadržati podeželski značaj občine. Preseneča 

Pogovor z županom Martinom Reboljem

veliko število vlog po spremembi namembnosti parcel 
iz kmetijskih v zazidljive. Naj opozorim, da bodo take 
spremembe pomenile precejšnje finančne obveznosti za 
občane. Zato vse pozivam, da si ob javni razgrnitvi OPN, 
ki bo v zimskih mesecih, dokument podrobno ogledajo 
in razmislijo ali res potrebujejo tako velike površine 
za pozidavo. Da bi omogočili čim boljšo obveščenost 
občanov, bomo zagotovili kartografsko razgrnitev tudi 
preko medmrežja.

Kako pa potekajo aktivnosti v zvezi z dvema ve-
čjima projektoma? Mislim na gradnjo trgovskega 
centra in doma starejših.

Pri umeščanju nove TUŠ-eve trgovine v prostor smo na-
leteli na pripombe sosedov, ki so se nanašale na presta-
vitev uvoza in znižanje opornega zidu. Z veseljem lahko 
povem, da smo dosegli oboje. Na prometnem ministrstvu 
je doseženo soglasje glede uvoza, projekt objekta pa bo 
spremenjen tako, da se bo prilagajal terenu in da ne bo 
motil okolice niti po višini. Tako bo prilagojen PUP-u in 
ni več ovir za izdajo gradbenega dovoljenja.

Kar zadeva dom starejših še vedno poteka upravni posto-
pek. Pred kratkim smo imeli daljši sestanek na upravni 
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Kaj meni podžupan

Stane 
Ravnikar
Podžupan občine 

Moravče

Za nami je 25. redna seja, 
Občinskega sveta Občine 
Moravče. Za to sejo lahko 
rečem, da je bila dokaj 
umirjena, konstruktivna in 
ena najkrajših sej v tem mandatu. Po ugotovljeni sklep-
čnosti in sprejemu zapisnika, smo pričeli z potrditvijo 
dnevnega reda in obravnavo posameznih točk.
Glede na dejstvo, da se je število oddelkov v vrtcu poveča-
lo, smo potrdili novo sistemizacijo delovnih mest v vrtcu. 
Pri predlogu za  povečanje ekonomske cene, pa stvari 
niso potekale tako gladko. Predlog povišanja, se nam 
je zdel previsok, glede na dejstvo, da je bilo predlagano 
povišanje za prvo starostno skupino kar 11,92 procenta, 
ter za drugo starostno skupino 8.59 procenta. Koalicijske 
stranke v sestavi SD,SDS in LDS smo se predhodno na 
usklajevalnem sestanku dogovorile, da je to povišanje 
previsoko, da nima realne podlage in ni potrebe po tako 
visokem povišanju. Glede na dejstvo, da se ogrevanje in 
ostali stroški znižujejo, ter na dejstvo, da se plače v javnem 

sektorju niso povečale za tak procent, smo sprejeli skupno 
odločitev, da se cene za prvo starostno skupino zvišajo za 
7 procentov, za drugo starostno skupino pa za 6 procentov. 
Tak usklajen predlog je potrdil tudi občinski svet. Smatrali 
smo, da se s tem povečanjem pokrijejo lahko vsi stroški, 
ki nastanejo v vrtcu. Ob tem pa je potrebno povedati, da 
stalno povečevanje stroškov ne vodi v pravo smer. V času, 
ko tisoči izgubljajo službe, mnoga podjetja izplačujejo po 
10 ali več procentov nižje plače, niso pa osamljeni primeri, 
ko delavci plač po nekaj mesecev sploh ne dobijo, izgovori 
na razne pravilnike in zakone o višini plač ter raznih do-
datkih so dokaj neumestni. Tudi v gospodarstvu so zakoni, 
ki govorijo o izplačilu plač in ostalih pravicah, pa smo 
kljub temu priče mnogim kršitvam, ki delavce postavljajo v 
neenak položaj, nasproti zaposlenim v negospodarstvu, ki 
problema neizplačil ne poznajo. Vsi bi se morali zavedati, 
da trošenje preko realnih možnosti, ki temelji na zadolže-
vanju, ne pa na realnem dvigu proizvodnje, vodi v smer, 
ki bo imela zelo resne posledice za  razvoj naše družbe. 
Vsi bomo morali spoznati, da pravila in zakoni morajo 
veljati za vse enako, da v trenutku, ko so mnogi delavci na 
robu preživetja, ne obstaja možnost, da druga skupina to 
je negospodarstvo, troši kot da se jih kriza ne tiče.
Mislim da je čas, da se vsi v tej državi zavemo resnosti 
situacije, predvsem  vlada pa sprejme ukrepe, ki bodo 
spremenili smer gospodarskega padanja v smer razvoja 
in blaginje za vse.

enoti, ki je bil posledica pripomb sosedov. Nekateri ob-
čani so celo podali pobudo za ustavno presojo odloka 
o ureditvi tega območja. Gre za nepotrebno zavlače-
vanje postopka za izdajo gradbenega dovoljenja. Pri 

podrobnem pregledu je bilo ugotovljeno, da prostorsko 
ureditveni pogoji pri projektu niso bili kršeni in da lahko 
pričakujemo ugodno rešitev postopka.

EV

Ob prebiranju Moravških novic, ugotavlja-
mo, da se vse pogosteje pojavlja zapis:« Žu-
pan je na volitvah obljubil…!« Naša stranka 
vam zagotavlja, lahko pa sami pogledate 
županov volilni program in s prepričate, da 
je obljubil le, da bo nadaljeval z zastavljenim delom. 

Sedaj pa poglejmo, kako v tem mandatu na občini nadaljujejo z zastavljenim delom:

obnovo in izgradnjo cest ter vodovodov, gradnjo kanalizacije – Delo na tem področju dobro poteka.• 
Pridobivanje nepovratnih sredstev – Delo uspešno napreduje, pridobljena so sredstva za:• 

gradnjo knjižnice v Moravčah,• 
kanalizacijo v Pečah, • 
za gradnjo vodovodnega sistema je razpisna dokumentacija v zaključni fazi.• 

Gradnja doma starejših v Moravčah – Zadeva je v pridobivanju gradbenega dovoljenja.• 
Tuš – Umestitev v prostor je usklajena s sosedi, v izdelavi je nov idejni projekt.  Pričakujemo, da v • 
postopku gradbenega dovoljenja ne bo več zapletov.

Opozicija župana obtožuje neracionalne porabe sredstev za pravna svetovanja, nezakonite prodaje 
občinskega premoženja, nespoštovanja občinskih odlokov in zakonodaje nasploh. Prav zaradi vseh teh 
obtožb in ker je po zakonu občina zavezana k reviziji, je župan Martin Rebolj naročil revizijo poslovanja 
občine. 

OOSD Moravče
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Politika

Člani občinskega sveta smo že pred več kot pol leta prosili 
župana, da občinskemu svetu redno poroča o sklenjenih 
pogodbah. Po večkratnih opozorilih smo na zadnji seji le 
dobili spisek sklenjenih pogodb do 31. julija 2009, ki jih je 
pripravil župan z občinsko upravo. Po našem mnenju pa 
je bil spisek pogodb pomanjkljiv. Manjkajo pogodbe za 
sanacijo in obnove cest, ki smo jih do konca julija veselo 
odpirali po vseh koncih naše občine. Manjkajo pogodbe 
o raznih avtorskih delih, za katere vemo, da jih je občina 
sklepala s posamezniki, manjkajo pogodbe za pravno zasto-
panje, za katerega smo v letu 2008 porabili več deset tisoč 
evrov. Seveda je spisek manjkajočih pogodb še daljši. Zato 
se sprašujemo, ali je notranja revizija občine namenjena le 
»papirnemu« prikrivanju napak in samovolje župana. Ali 
bo res odkrila nepravilnosti, ki se dogajajo na občini, na 
kar je opozoril nadzorni svet, in zaradi katerih je bil župan 
ovaden?
Na zadnji seji občinskega sveta smo dobili tudi predlog za 
visoko povišanje cen vrtca,  na sami seji pa je župan predlog 
povišanja nekoliko znižal. Še vedno je to povišanje v teh 
kriznih časih preveliko oziroma neopravičeno, saj  nima-
mo inflacije in tudi občani čedalje težje zmorejo finančna 
bremena v času gospodarske recesije, zato bi od občine 
upravičeno pričakovali, da bi se bolj zavzela za občane in 
jim omogočala cenejše življenje. Žal pa občanom nalaga 
vedno nove podražitve in obveznosti.   Nova obveznost se 
nam obeta tudi na komunalnem področju.  Po akciji posta-
vitve ekoloških otokov bomo to zopet zamenjali z rumenim 
zabojnikom za prazno embalažo. Seveda bo ta zabojnik 
zopet«častil« Prodnik. Niso nam pa še povedali, za koliko se 
bodo spet podražile smeti. Kje je realizacija obljub o obča-

nom prijazni občini?
Ob svetovnem dnevu 
kmetic v Novi Sloveniji 
čestitamo vsem kmeti-
cam, hkrati pa bi radi 
poudarili njihovo po-
membno vlogo v slovenskem prostoru. 
Slovenske kmetice so bile in so steber slovenske družbe 
skozi vso zgodovino do danes. Ob obilici dela so vzgajale 
otroke, brez vrtcev in socialnih pomoči. Ohranile so družino, 
slovensko kulturo, jezik, narodne jedi in običaje. Ohra-
nile so slovensko kmetijstvo, medtem ko se je večina mož 
zaposlila izven kmetije. Na kmetijah omogočajo socialno 
varnost družinskim članom, negujejo ostarele starše in jih 
preživljajo. In prav kmečki otroci imajo najmanj socialnih 
podpor in štipendij. Kmetice so ohranile slovensko podeželje 
in njim gre zahvala, da imamo tako lepo kulturno krajino 
in urejene domove in vrtove. Skrbijo za prehransko varnost 
slovenske države. Ne morejo biti konkurenčne v količini, ker 
jim naravne in družbene razmere tega ne omogočajo. So pa 
konkurenčne v svojih izdelkih, iznajdljivosti in znanju, česar 
se država premalo zaveda.  Ob vsem tem pa so v starosti v 
veliko slabšem položaju kot večina zaposlenih žensk.
Slovenske kmetice morajo aktivneje stopiti v družbeno 
politično dogajanje, se povezati in spregovoriti o svojem 
neenakopravnem položaju v družbi.  V Novi Sloveniji pod-
piramo slovenske kmetice, cenimo njihov prispevek v družbi 
in jim želimo vztrajnosti in poguma tudi pri političnem 
udejstvovanju in pri uveljavljanju njihovih pravic za večjo 
enakopravnost.

OO N.Si Moravče

V tem mesecu je bil predstavljen osnutek prostorskega 
plana in po predvidevanjih, naj bi bil prostorski plan sprejet 
nekako proti koncu leta 2010. Na državni ravni pa smo v 
stranki SLS mnenja, da Vlada vseskozi ne posluša opozorila 
gospodarstvenikov. Ukrepi so bili sprejeti prepozno, ali 
so bili neustrezni, saj ni bilo strategije, ki bi bolj odločno 
pomagala našemu gospodarstvu. Končno se moramo 
zavedati, če gospodarstvo ne bo izplavalo iz krize, tudi za 
druge transferje ne bo več denarja. Le gospodarstvo, ki je 
v kondiciji, nas lahko pripelje iz krize, seveda s pomočjo  
pametnih odločitev politike in ne posameznih politikov. 
Pokazalo se je, na kar je SLS vseskozi opozarjala, da nam 
manjka skladni regionalni razvoj, pa zakon o tem ni dobil 
zelene luči. Tudi vsi izračuni so kazali, da so nekatera 
območja daleč od  slovenskega povprečja. Sedaj, ko je 
kriza v vsej svoji širini udarila, je to čedalje bolj vidno v 
več regijah, posebno alarmantno je v Pomurju. Sedaj pa 
spet na hitro gasimo požar, brez določene strategije. Taka 
dejanja kažejo na veliko, ne samo gospodarsko, temveč 
tudi na politično krizo. SLS ob aktualni javni razpravi 
o nezdružljivosti županske in poslanske funkcije, ki je 
bila obravnavana že v prejšnjih mandatih Državnega 
zbora RS, želi  opozoriti na nekaj dejstev. SLS se sicer 
strinja, da obstoječa ureditev združljivosti poslanske 

in županske funkcije 
ni najbolj optimalna, 
a poudarja, da je v 
danih okoliščinah, ko 
je v Ustavi RS zapisana 
druga raven lokalne samouprave, ki žal še vedno ni 
vzpostavljena, ta nujna. Trenutna Vlada RS ni doslej 
naredila ničesar v smeri decentralizacije Slovenije in 
skladnega regionalnega razvoja. SLS zato opozarja, da so 
župani, ki so obenem tudi poslanci DZ,  jamstvo, da bodo 
tudi ljudje in njihove lokalne težave slišane ter zastopane 
na nacionalni ravni. Poslanci, ki so obenem tudi župani, 
so torej zaradi podrobnega poznavanja problematike na 
lokalni ravni nujni. Proti taki odločitvi pa so najbolj glasni 
poslanci, ki so funkcijo župana in poslanca opravljali vrsto 
let. Bi bil pa že skrajni čas, da bi Vlada bolj odgovorno 
začela sprejemati konkretne ukrepe, kot zmanjšati državno 
upravo, znižati nagrade nadzornikom in upravi v podjetjih 
v državni lasti, urediti sistem javnega naročanja ipd.
OO SLS se vsem, ki vam ni vseeno, kakšna bo v bodoče 
podoba naše Slovenije in kako se bo rešilo vprašanje meje 
na morju in na kopnem, zahvaljujemo za vašo podporo.

OO SLS Moravče
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Iz dela občinske uprave

Pripravljen osnutek občinskega prostorskega načrta

Na pobudo župana je bila v začetku oktobra v avli kulturne-
ga doma organizirana predstavitev aktivnosti, ki potekajo 
v zvezi s pripravo občinskega prostorskega načrta (OPN). 
Vabljeni so bili vsi svetniki ter člani vseh občinskih odbo-
rov. Žal, udeležba ni dosegla pričakovanj. Občina ima v 
skladu z Zakonom o prostorskem načrtovanju naslednje 
pristojnosti:

določanje ciljev in izhodišč prostorskega razvoja 1. 
občine
določanje rabe prostora in pogojev za umeščanje 2. 
posegov v prostor
načrtovanje prostorskih  ureditev lokalnega pomena3. 

Te pristojnosti  definirajo občine  z OPN, posamezna obmo-
čja pa z bolj natančnim občinskim podrobnim prostorskim 
načrtom (OPPN). Po besedah Leona Kobetiča, direktorja 
LOCUS d.o.o. iz Domžal in njegovega sodelavca Tomaža 
Kmeta, občina tako določa pogoje  za vsak poseg v prostor. 
Izvedbeni del OPN ima naslednje vsebine:

območja namenske rabe prostora• 
prostorski izvedbeni pogoji• 
območja, za katera se pripravi OPPN.• 

Pobude za spremembe namenske rabe zemljišč so se 
zbirale že od leta 2005, tako za  prekvalifikacijo kmetijskih 
zemljišč v zazidljiva in obratno. Naročena je bila izdelava 
strategije prostorskega načrta za obdobje do leta 2020. 
Tako bo Moravška ostala podeželska občina z optimistič-
nim pričakovanjem, da nas bo takrat okoli 5.500. Da bi 
zadovoljili zahtevam po   novih delovnih mestih, se planira 
nekaj manjših poslovno-obrtnih con (Peče, okolica Moravč, 
Žaga). Seveda pa gre predvsem za želje, saj o tem odloča 
država. Treba bo najti kompromise med kmetijskim, okolj-
skim, gospodarskim in še kakšnim ministrstvom. 
Priznati je treba, tako Kobetič, da je šlo do sedaj za precej 
neracionalno rabo prostora. Preveč je razpršene gradnje, 

ki povzroča visoke stroške komunalne opremljenosti brez 
centralnih funkcij in nerentabilnost nekaterih ekonomskih 
subjektov (trgovina).
Pritiski na prostor so se z bližino avtoceste še povečali. Gra-
dili bi radi na najbolj atraktivnih območjih, čeprav gre mno-
gokrat za dobra kmetijska zemljišča. Namenskega prostora 
za gradnjo je dovolj. Že po veljavnem načrtu je za gradnjo 
predvidenih preko 260 hektarjev, novih 400 pobud za zazi-
dljivost pa bi površino povečala še za 180hektarjev. Gre za 
pretirane zahteve. Mnoge bi  ponovno pomenile razpršeno 
gradnjo. Takim zahtevam ne bo mogoče ugoditi. Občina 
pri pripravi prostorskih aktov mora spoštovati sprejeto 
zakonodajo. Prostorski razvoj naselij je treba usmeriti na 
obstoječe proste, degradirane in nezadostno izkoriščene 
površine znotraj naselij, pri čemer ima prenova prednost 
pred novogradnjo na nezazidanih območjih.
V razpravi se je postavilo tudi vprašanje črnih gradenj. Po 
mnenju LOCUS-a bo za stavbe, ki so v naseljih ali njihovem 
robu z legalizacijo še nekako šlo, čeprav ne bo poceni, 
medtem ko bo s tistimi, ki predstavljajo razpršeno gradnjo 
precej težje.
Po mnenju nekaterih občani premalo vedo, kakšen je 
status njihovih zemljišč, kar povzroča nemalokrat tudi 
slabo voljo. Zato se  pozivajo, da ob javni razgrnitvi nove-
ga OPN preverijo le-tega in posredujejo na občino svoje 
pripombe.
Tako pripravljen osnutek načrta bo sedaj posredovan nosil-
cem urejanja prostora v smernice.  Po njihovi pridobitvi bo 
občina načrt dopolnila, če bo potrebno pripravila osnutek 
okoljskega poročila in ga posredovala občinskemu svetu v 
sprejem in javno razgrnitev. Po mnenju strokovnjakov pa 
načrt ne bo operativen pred letom 2011. 

EV

Po poletnih počitnicah so se občinski svetniki dobili na svoji 
25. redni seji. Župan jih je še pred formalno sejo obvestil, 
da imajo pred seboj edini veljavni občinski statut, ki so mu 
priložene vse  spremembe. 
Dnevni red, ki so ga soglasno sprejeli, ni bil tako obsežen kot 
običajno, pa kljub temu vse ni šlo popolnoma gladko.
Po tem, ko so potrdili zapisnik 24. redne seje, so prisluhnili 
obrazložitvi ravnateljice OŠ Jurija Vege, Nuški Pohlin Sch-
wartzbartl, ki je predlagala sistematizacijo za novo šolsko 
leto in prošnji za soglasje k sistematizaciji delovnih mest 
v vrtcu Vojke Napokoj v Moravčah. Zaradi povečanega 
števila otrok v vrtcu je namreč potrebno prilagoditi kadro-
vsko sestavo. Svetniki so brez razprave predlagani sklep 
soglasno sprejeli.
Zadeva pa se je zapletla pri naslednji točki, ko je ravnateljica 
predlagala povečanje ekonomske cene za obe starostni sku-
pini v vrtcu. V gradivu, ki so ga prejeli svetniki,  so prikazani 
natančni izračuni, zakaj naj bi se cene povečale za skoraj 
12% v I. starostni skupini in za skoraj 9% v drugi. Kljub temu, 
da je s predlaganim  povečanjem soglašal ustrezni odbor 

občinskega sveta, je župan v svoji razpravi utemeljeval, da 
je povišanje previsoko in da ne ustreza dejanskemu stanju. 
Poleg tega je treba, tako župan, upoštevati tudi trenutno 
ekonomsko in socialno stanje v državi. Koalicija se je namreč 
uskladila, da bo priznala povišanje cen le  zaradi uvedbe 
novega plačnega sistema v javnem sektorju, ki ga je spre-
jela Vlada RS in na katerega občina nima vpliva. Vse druge 
stroške pa je treba obdržati v dosedanjih okvirih oziroma 
jih z racionalizacijo celo znižati. Opozicija, ki z argumenti 
ni bila zadovoljna, se je glasovanja vzdržala, tako da je bil 
sprejet predlog koalicije in se bodo cene povišale za 7% za 
I. starostno skupino in za 6% za drugo.
Pod tretjo točko je občinski svet, brez posebne razprave, 
sprejel sklep, da se seznanja  z izvrševanjem proračuna  za 
prvo polovico tekočega leta. Podrobno poročilo o realizaciji 
je podal župan Martin Rebolj.
V zadnjih dveh točkah so svetniki sprejeli obvezno razlago 
odloka o prostorskih ureditvenih pogojih za območja urba-
nističnih zasnov ter podali vprašanja in pobude.

EV

Poročilo s 25. redne seje Občinskega sveta

VRTCI BODO DRAŽJI
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Iz dela občinske uprave

Čistilna naprava Moravče

Čistila naprava Moravče, ki je bila zgrajena leta 1992, s 
pričetkom rednega obratovanja v letu 1993 je biološkega 
tipa in je projektirana za obremenitev 1000 PE. V čistilno 
napravo se stekajo odpadne komunalne vode iz gospo-
dinjstev in sicer deloma po mešanem oziroma ločenem 
kanalizacijskem sistemu, pri čemer se pred črpanjem 
odpadne vode na aerobno biološko čiščenje v peskolovu 
odstrani pesek s posedanjem oziroma se delci večji od 
3mm izločijo na finih sitih. Nato se grobo mehansko či-
ščena odpadna voda šaržno avtomatsko prečrpava v dva 
areacijska bazena. Sledi ločitev čiščene vode od aktivnega 
blata, in sicer v naknadnih vertikalnih usedalnikih, odvišno 
blato pa se po potrebi odvaja v silose, kjer se dodatno 
zgoščuje in stabilizira.
Predvidena hidravlična obremenitev naj bi v sušnem času 
znašala 150m3/dan, oziroma v deževnem času 2x150 
m3/dan, medtem ko volumen oksidacijskih bazenov z 
naknadnimi usedalniki znaša 240m3, volumen silosov 
za odvišno blato pa 2x50m3, kar zadostuje za optimalno 
delovanje  čistilne naprave s pripadajočim kanalizacijskim 

sistemom.
Občina Moravče, je v skladu z zakonodajo, dolžna izvajati 
obratovalni monitoring odpadnih voda ter Ministrstvu za 
okolje in prostor, Agenciji RS za okolje tudi posredovati 
letno poročilo o obratovalnem monitoringu oziroma skla-
dno z Uredbo o okoljski dajatvi za onesnaževanje okolja 
zaradi odvajanja odpadnih voda plačati tudi takso za 
obremenjevanje voda.
Glede na to, da čistilna naprava dimenzionirana za potrebe 
kanalizacijskega sistema naselja Moravč, prosimo vse pre-
bivalce občine Moravče, da na čistilno napravo Moravče 
ne dovažajo komunalnih odpadnih voda iz malih biolo-
ških čistilnih naprav oziroma nepretočnih greznic saj 
se z navedenim posegom preobremeni čistilna naprava, 
oziroma se poruši biološko ravnovesje v sami napravi, kar 
negativno vpliva tako na rezultate meritev, obremenjevanje 
okolja in posledično tudi na obračun, odmero in plačilo 
takse za obremenjevanje voda.

Občinska uprava

Na Limbarski gori so praznovali ob odprtju dveh cestnih odsekov

Iz letošnjega občinskega 
proračuna sta bila asfalti-
rana dva cestna odseka na 
Limbarski gori.
na Globočici in na Pristavi. 
Za potrebe cestišča, so la-
stniki zemljišča brezplačno 
odstopili zemljo, na Pristavi 
pa tudi utrdili cestišče v 
lastni režiji.

Domačini so menili da ti 
dve pridobitvi ne moreta 
brez veselice. Povabili so 
župana, svetnike, sosede in 

znance, da skupaj naz-
dravijo na srečno vo-
žnjo po novem asfaltu. 
Ob veseli družbi, do-
bri hrani in limbarskih 
harmonikarjih, se je v 
Globočici in na Pri-
stavi kar dolgo zdržalo. 
Vse to zato, so povedali 
domačini, ker sta jim 
ta dva odseka asfalta 
naredila življenje v hri-
bih mnogo lažje in jih 
približala dolini.

VR
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Policija svetuje

POLICIJA SVETUJE
V tej rubriki bomo obravnavali najnujnejše ukrepe in aktivnosti, ki so nujno 
potrebne pri zagotavljanju lastne varnosti in osnovni element samozaščitnega 
ravnanja slehernega državljana.

Rubriko ureja: Marko KladnikPROMETNA PRAVILA ZA VARNO VOŽNJO 
NA KRIŽIŠČU

Vožnja po slovenskih cestah postaja spet bolj tvegana. 
Število prometnih nesreč na njih je v primerjavi z drugimi 
evropskimi državami nesorazmerno veliko. Ker si je tež-
ko predstavljati, da bi bile vozniške napake, ki botrujejo 
prometnim nesrečam, napravljene namerno, želimo voz-
nikom in drugim udeležencem cestnega prometa osvežiti 
znanje in védenje o tem, katera prometna pravila veljajo 
na križišču, na kakšen način se mu približevati in kako 
voziti po njem ... zato, da bi bili vsi skupaj varnejši.

VKLJUČEVANJE IN VOŽNJA NA KRIŽIŠČU
Ko smo se pri vključevanju v promet na križišču prepri-
čali, da na križišču ne bomo ovirali ali ogrožali nikogar, ki 
ima pred nami prednost, brez oklevanja zapeljemo nanj. 
Seveda je pri današnjem gostem prometu, zlasti v prome-
tnih konicah, ko teče promet zelo počasi, to včasih skoraj 
nemogoče. V takem primeru je zaradi boljše prepustnosti 
križišča dopustno, da se vključimo v promet na prednostni 
cesti tudi, če so na njej druga vozila, vendar le, če smo se 
prej prepričali, da nam bo voznik, pred katerega se želi-
mo vključiti, to omogočil. V ta namen z očmi poiščemo 
oči tega voznika (vizualni stik) in ko nam odgovori (npr. z 
gibom roke), da nam odstopa prednost, zapeljemo pred 
njega. Nikakor pa si ne smemo dovoliti, da bi tako ravnali 
samovoljno in izsilili prednost. 
Dobro vemo, da ne smemo v nobenem primeru zapeljati 
na križišče (tudi pri zeleni luči na semaforju ne), če bi zaradi 
gostote prometa ali drugega vzroka obstali na križišču in 
ovirali ali onemogočili promet vozil z leve ali z desne. Če 
pa se to kakšnemu nespretnemu vozniku vendarle primeri, 
mu omogočimo varno zapustitev križišča.
Križišče zapustimo čim hitreje, razen pri zavijanju v levo, ko 
zaradi nasprotnega prometa zapeljemo do sredine križišča, 
če ni s prometno signalizacijo določeno drugače ali če tega 
ne dopušča promet iz nasprotne smeri.
Prehitevanje je na križišču (tudi na krožnem) prepoveda-
no. Izjemoma je na križišču, kjer je dovolj prostora in kjer 
prometna ureditev to omogoča, dovoljeno prehiteti:

vozilo, ki zavija v levo - prehitimo ga po desni strani, • 
vozilo, ki vozi po prednostni cesti; • 
vozilo, ki pri zeleni luči vozi preko križišča, na katerem • 
je promet urejen s svetlobnimi prometnimi znaki. 

Na križišču (razen na krožnem) je menjava prometnega 
pasu prepovedana. To pomeni, da ni dovoljeno zapeljati z 
enega na drug prometni pas tam, kjer sta pred križiščem 
dva razvrstilna prometna pasova za vožnjo v isto smer, ki se 
nadaljujeta v dveh prometnih pasovih na križišču in na smer-
nem vozišču za križiščem. Če je pred križiščem označen za 
vožnjo v eni smeri samo en razvrstilni prometni pas, ki se na 
križišču oziroma za križiščem razdeli v dva (ali več) prometna 

pasova, smemo zapeljati na kateregakoli od teh pasov, pri 
čemer to ne šteje za menjavo prometnega pasu.
Ko na križišču zavijamo (v desno ali v levo) na smerno voz-
išče z dvema ali več prometnimi pasovi, smemo zapeljati 
na kateregakoli od teh pasov, razen če istočasno zavija 
na isto smerno vozišče tudi voznik, ki prihaja iz nasprotne 
smeri. V takem primeru zapelje voznik, ki zavija v levo, na 
levi prometni pas, voznik, ki zavija v desno, pa na desni 
prometni pas tega smernega vozišča. Avtobusno postaja-
lišče, zgrajeno neposredno za križiščem, ni desni prometni 
pas v smislu te zakonske določbe.
Če je promet na križišču urejen z napravami za dajanje 
svetlobnih prometnih znakov (semaforji), moramo pazljivo 
spremljati svetlobne znake in ravnati v skladu z njihovim po-
menom. V zvezi s tem naj spomnimo, da zelena luč ne pomeni 
le obvestila, da imamo odprto smer, pač pa tudi obveznost, 
da brez odlašanja odpeljemo. Rdeča luč prepoveduje vožnjo, 
enako tudi rumena luč, razen v primeru, ko je vozilo v trenutku, 
ko se rumena luč prižge, tako blizu semaforja, da voznik ne bi 
mogel varno ustaviti. Vedeti pa je treba, da velja ta zakonska 
izjema le za tiste voznike, ki vozijo z dovoljeno hitrostjo. To 
pomeni, da bo prehiter voznik v takem primeru odgovarjal 
zaradi prehitre vožnje in vožnje v rumeno luč.
Za lažjo orientacijo navajamo nekaj informativnih podatkov 
o poti ustavljanja pri različnih hitrostih, ki jih je mogoče 
uporabiti pri ocenjevanju upravičenosti vožnje v rumeno 
luč. Ob upoštevanju povprečnega reakcijskega časa in ob 
predpostavki, da je koeficient trenja površine vozišča 0,70 
do 0,80 (dober suh asfalt), je pot ustavljanja (reakcijska 
pot + zavorna pot) približno:

• 13 (8 + 5) m pri hitrosti 30 km/h, 
• 19 (11 + 8) m pri hitrosti 40 km/h, 
• 27 (14 + 13) m pri hitrosti 50 km/h, 
• 36 (17 + 19) m pri hitrosti 60 km/h, 
• 45 (19 + 26) m pri hitrosti 70 km/h. 

Ker se zavorna pot na mokri cesti podaljša tudi do dvakrat, 
se temu ustrezno podaljša tudi pot ustavljanja, ki znaša 
približno:

• 18 (8 + 10) m pri hitrosti 30 km/h, 
• 27 (11 + 16) m pri hitrosti 40 km/h, 
• 40 (14 + 26) m pri hitrosti 50 km/h, 
• 55 (17 + 38) m pri hitrosti 60 km/h, 
• 71 (19 + 52) m pri hitrosti 70 km/h. 

Seveda pa ne smemo pozabiti, da se pot ustavljanja 
lahko podaljša tudi zaradi podaljšane reakcijske poti, kar 
se največkrat zgodi zaradi nezbranosti (na slovenskih ce-
stah temu največkrat botruje telefoniranje med vožnjo), 
alkoholiziranosti in vpliva prepovedanih drog ali drugih 
psihoaktivnih snovi na voznika. 

V prihodnji številki se bomo posvetili še krožiščem.
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Društva

PGD Moravče organiziralo že 9. memorial Staša Lebarja

V soboto 10.10.2009 je v Moravčah potekal že 9. me-
morial Staša Lebarja, ki ga je, kot vsako leto, organiziralo 
PGD Moravče.

Pričetek je bil ob 13h. Kljub slabi vremenski napovedi, ki 
pa se k sreči ni uresničila, je bila udeležba velika. Vzdušje 
je bilo ves čas tekmovanja odlično, za kar gre zahvala 
predvsem gledalcem in tekmovalnim enotam, ki so športno 
spodbujale druga drugo. 

Letos je bila udeležba rekordna. Tekmovanja se je udeležilo 
kar 24 ekip. Tekmovanje postaja vse bolj prepoznavno 
po vsej Sloveniji in nedvomno bo število ekip v bodoče 
še večje.

S prvim mestom se je, ob hudi konkurenci, najbolj izkazala 
domača ženska ekipa. Begunjčankam, ki so sicer zmago-
vale zadnji dve leti, je namreč nagajala oprema. Čestitke 
zmagovalkam iz Moravč! Drugo mesto je osvojila ekipa iz 
Studenca, tretje pa so bile članice iz Doba.

V moški konkurenci so zmago osvojili člani ekipe Vače 1, 
drugo mesto je osvojila ekipa Velika Vas 1, tretji pa so bili 
člani PGD Gatina. 

Mlajša ekipa članov iz Moravč je osvojila deveto mesto, 
starejša pa petnajsto .

Prehodni pokal pri ženskah je tako prvič ostal doma! Pri 
moških pa je letos odšel v Vače.

V ženski konkurenci je tekmovalo šest, v moški pa osem-
najst ekip.

Hvala vsem članicam in članom, ki ste pomagali pri pripravi 
tekmovanja. Hvala pa gre tudi sodnikom in seveda vsem 
udeležencem.

Naj omenim, da bo 24.10.2009 v dopoldanskem času, 
predvidoma med 8 in 12 uro potekala društvena vaja v 
centru Moravč. Dobimo se med občino in Čebulovno. 

Vabljeni!

 NA POMOČ!

Poveljnik Anže Srenjšček

Zmagovalna moravška ženska ekipa

Društva, zasebni zavodi, ustanove, torej vse ne-
vladne organizacije so pravne osebe, ki morajo 
vsako leto poskrbeti za oddajo letnih poročil na 
DURS in AJPES, torej za urejeno računovodsko 
evidenco. Ker si v večini društev težko privo-
ščijo drage računovodske servise se predvsem 
manjša društva v večini primerov zanesejo na 
znanje in zmožnosti svojih članov. 

Stičišče nevladnim organizacijam v okviru 
projekta, ki se sofinancira iz Evropskega soci-
alnega sklada nudi brezplačna usposabljanja 
in svetovanja s področja računovodstva z na-
menom krepitve nevladnega sektorja in večje 
usposobljenosti nevladnih organizacij. 

Preko stičišča lahko začnete uporabljati spletni 

računovodski program miniMAX,  ki za nevla-
dne organizacije omogoča enostavno in poceni 
uporabo programa. Za vključitev v program po-
trebujete digitalno potrdilo in nekoga, ki se bo 
usposobil in bil zadolžen za njegovo uporabo. 
Do programa lahko dostopate kjerkoli preko 
interneta. Z njim vam je olajšan pregled poslo-
vanja, saj lahko sproti vnašate in pregledujete 
vse dokumente. Uporaba spletnega programa 
vam bo olajšala tudi vse potrebne oddaje letnih 
poročil. V sistem e-davki in ajpes se namreč 
dostopa kar preko računovodskega programa, 
zato niso potrebni novi vnosi v te portale. 

Za vse dodatne informacije nas kontaktirajte 
na info@srce-me-povezuje.si ali po telefonu 
040/786-939.

Računovodska podpora za nevladne organizacije
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Društva

V soboto 3. oktobra je Gasilska zveza Moravče prvič orga-
nizirala  gasilko tekmovanje Regije Ljubljana III, ki ga vsako 
leto v počastitev spomina na dolgoletnega predsednika 
Gasilske zveze Slovenije tovariša Matevža Haceta razpiše 
Gasilska zveza Slovenije.
Tekmovalo je osem gasilskih zvez iz regij: Moravče, Dom-
žale, Kamnik, Komenda, Lukovica, Mengeš, Litija, Šmartno 
pri Litiji. Tekmovanje je bilo ločeno za pionirke in pionirje 
ter mladinke in mladince, kakor tudi discipline v katerih so 
se med seboj pomerili.
Pri pionirjih se je med 21. ekipami najbolje odrezala ekipa 
iz Peč, pri pionirkah pa ekipa iz Studenca. Med mladinkami 
je bila najboljša ekipa iz Prevoj, med mladinci pa je prvo 
mesto zasedla ekipa iz Litije.  Za njo so se od 2. do 4. mesta 
zvrstile Moravče, Krašce ter Velika vas. Vsem sodelujočim 
ekipam, ki jih je bilo kar 50, se za sodelovanje in udeležbo 
lepo zahvaljujemo. Ob tej priložnosti pa gre tudi zahvala 
za izvedbo tekmovanja Osnovni šoli Moravče za odstop 

Gasilsko regijsko tekmovanje Regije Ljubljana III - letos 
prvič v Moravčah

Številne mlade gasilce so po dvigu zastave in pred začet-
kom tekmovanja nagovorili predstavniki vodstva Gasilke 
zveze Moravče in župan.

igrišča, Občini Moravče za odstop avtobusnega parkirišča, 
ter Janezu Prelovšku za ozvočenje.

Maja Hren 

Na obeh tekmovalnih mestih: avtobusna postaja in nogometno igrišče je bila precejšnja gneča navijačev

Srečanje starejših na povabilo 
Rdečega križa Vrhpolje
Letos so se na povabilo Rdečega križa Vrhpolje starejši 
krajani zbrali v prostorih KS Vrhpolje zadnjo septembrsko 
nedeljo po sveti maši. Članice odbora RK so jim postregle 
z domačimi dobrotami. Prav gotovo pa so se vsi najbolj 
razveselili kulturnega programa, ki so ga pripravili malč-
ki iz podružnične šole Vrhpolje pod vodstvom mentorice 
in vodje podružnice, Fani Pačnik. Z zanimanjem so po-
spremili tudi besede župana Martina Rebolja o delovanju 
občine in načrtih za naprej. O delovanju RK je govoril 
sekretar RK Domžale, Brane Kosmač.
Potem pa se je prijetno medsebojno druženje nadaljevalo 
še v pozno popoldne.

VR
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Društva

Ekskurzija ekoloških kmetov na območje divjih zveri
September je za Združenje ekoloških kmetov Zdravo življenje 
najbolj dejaven mesec in ena od aktivnosti je tudi organi-
zacija vsakoletne strokovne ekskurzije.
Kar za dva avtobusa se nas je letos nabralo radovednežev, 
ki smo si želeli ogledati ekološko kmetovanje v praksi na 
območju Notranjske in Bele krajine. Ugotovili smo, da se 
na Kočevskem spopadajo s specifičnim problemom. Jele-
njad ter divje zveri, kot so volkovi, medvedje, divji prašiči 
in risi, ogrožajo njihovo drobnico, površine in pridelke ter 
jim povzročajo veliko škode. 

Kmetijski svetovalec Jože Oblak iz Kočevja nas je najprej 
odpeljal na kmetijo Anite Omerza iz Gornje Ložine, ki je bila 
izbrana za najboljšo kmetijo v Sloveniji. Na 50 ha najetih 
površin redijo konje in matični trop 190-ih plemenskih ovac 
mesne pasme.
Kar 110 ha obdelovalne zemlje pa ima od zemljiškega sklada 
v najemu Miran Kerneža iz Novih lazov. Redi krave dojilje, 
drobnico, kobile slovenske hladnokrvne pasme in damjake. 
Bil je med prvimi v Sloveniji, ki se je vključil v ekološko 
kontrolo in je uvodni tečaj obiskoval prav v Moravčah. 
Prava paša za oči pa je bil ogled črede plemenskih žrebcev 

v Doljni Brigi. Na kmetiji Glušac jih na podlagi pogodbe 
z Biotehniško fakulteto vzrejajo do dveh let starosti, ko jih 
po selekciji pošljejo na plemenske postaje.
Na turistični kmetiji Padovac iz Sela pri Kostelu so nas pri-
čakali s toplo malico in odličnim posladkom, kar se je po 
pešačenju skozi gozd že kar prileglo. Ogledali smo si lahko 
odlično prenovljeno staro hišo, ki je namenjena gostom 
najavljenih skupin in lepo urejen hlev za konje, redijo pa še 
ovce. Trenutno so v preusmeritvi v ekološko kmetovanje.
Po dokaj razburljivi vožnji po zelo ozki cesti ob Kolpi, ki 

sta jo naša voznika profesionalno odpeljala, smo v popol-
danskih urah prispeli v vas Maline v Semiču. Na turistični 
kmetiji Pecel družine Malenšek so nam postregli s poznim 
kosilom, nato pa smo si ogledali še okolico domačije. Zve-
deli smo, da imajo tudi oni precej zemlje v najemu, da se 
poleg turizma ukvarjajo še z govedorejo, ovčerejo, konjerejo 
in bolj ljubiteljsko kot donosno z vinogradništvom.
Kar do teme smo se zadržali pri zadnjih gostiteljih, saj je 
treba izkoristiti take priložnosti za izmenjavo mnenj, izkušenj 
in nasvetov, ki jih potem koristno uporabiš.

Francka Toman, foto: Irena Ocepek

Za večjo prepoznavnost in promocijo nevladnih organizacij 
so številna društva že izkoristila možnost postavitve brez-
plačnih spletnih strani, ki smo jih izdelali v okviru projekta 
Srce me povezuje in se tako lansirali na svetovni splet.
Konec septembra je potekalo prvo izobraževanje za ad-
ministratorje spletnih strani, na kateri so se predstavniki 
društev naučili, kako spletno stran ažurirati, dodajati nove 
vsebine, slike, ustvarjati povezave in kreirati fotogalerijo. 
Peter Benko iz podjetja Peternet, ki je spletne strani raz-
vil, je udeležencem predstavil tudi pomen vpisov spletne 
strani NVO v imenike in iskalnike ter pravilno izbiro ključ-

S pomočjo spletne strani do večje prepoznavnosti NVO
nih besed, s katero dosežemo višje uvrstitve v iskalnikih. 
Udeleženci so bili navdušeni nad enostavnostjo poso-
dabljanja in nam predstavili že prve odzive obiskovalcev 
njihovih strani. Preko analize že izdelanih spletnih strani 
so se društva spoznala  med seboj in navezala stike za 
nadaljnje sodelovanje.
Izobraževanje in izdelava spletnih strani so za nevladne 
organizacije iz Osrednjeslovenske regije brezplačne in so 
sofinancirane s strani Evropske unije iz Evropskega social-
nega sklada, ki se izvaja v okviru Operativnega programa 
razvoja človeških virov za obdobje 2007-2013. 
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Turistično društvo Moravče
Od 11. do 13. septembra je bil v Kamniku velik dogodek, 
ki je že  napovedal jubilejno, 40. ponovitev prihodnje leto. 
Seveda je govor o Dnevih narodnih noš, ki se jih redno 
udeležijo tudi noše iz Moravške doline. Ker niso organi-
zirane v društvu, kar je nekakšno pravilo udeležbe, so se 
običajno priključile nošam iz sosednjih občin. Letos pa 
so dali Resnikovi dobrodošlo pobudo, da nastopijo pod 
okriljem TD Moravče in tako hkrati promovirajo tudi našo 
občino. Rečeno – storjeno in v povorki na zapravljivčku 
smo poleg brhkih »noš« in prisrčnega podmladka opazili 
tudi napis Moravče.

V prihodnje vsem moravškim nošam nevsiljivo ponujamo 
možnost za sodelovanje s strani Turističnega  društva, 
bodisi kot člani, bodisi da ustanovimo sekcijo narodnih 
noš TD. Če pa so za večjo samostojnost in imajo voljo 
ukvarjati se tudi s formalnostmi, imajo možnost ustanoviti 
svoje  društvo.
Opazno je bilo, da je v prvem delu povorke, kjer so se 
predstavile folklorne in stanovske skupine ter gostujoče 
skupine iz tujine, zelo malo otroških skupin. Zato bomo 
sodelovanje naših malih folkloristov, Moravških mačkov 
in Lilij, zagotovo planirali za prihodnje leto.

HITovo sejmarjenje v Domžalah, 20. septembra, je 
bilo znova priložnost za predstavitev TD izven občine in za 
promocijo turističnih zanimivosti. Stojnico s promocijskim 
materialom je popestril prikaz ročnega pranja perila in 
kuhanje domačega mila.   

Toplo, da ne rečem vroče, septembrsko sonce je žehto 
perila lepo posušilo.
27. septembra smo za pohodnike, sprehajalce na Učno – 
sprehajalni poti Rača pri Mohorjevem mlinu pod Dvorjami 
pripravili čajanko. Zelo se je potrudila naša zeliščarka ga. 
Elka Cerar in pripravila razne čajne mešanice. A obisk je bil 
zelo skromen. Tudi sladki piškoti, moravški mucki, so nam 
ostali. Škoda! Prihodnjo jesen vas bomo znova povabili. 
Upamo, da se bo prijetno druženje ob Rači prijelo. 

Ocenjevalna akcija Zlati lipov list bo tudi letos doživela 
zaključek na Martinovem večeru v mesecu novembru. 
Poletje je letos malce zamujalo, zato se mu nič ne mudi 
oditi. Tudi prav! Čudovite stvaritve narave, veščih rok ter 
znanja gojiteljic in gojiteljev cvetja na balkonih, oknih, 
terasah in okolici hiš v začetku oktobra še vedno lahko 
občudujemo. 

Dani Jančar, TD Moravče
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Društva

Dom upokojencev
Leta 1984 so na mestu opuščenega 
gasilskega doma moravški upokojenci 
zgradili svoj Dom upokojencev. Takrat so 
to imenovali »velika družbena akcija«, kar 
je pomenilo v največji meri prostovoljno 
delo upokojencev, pomoči krajanov v delu 
ali materialu in solidarnostno delo podjetij 
v soboto. Danes komaj še verjamemo, da 
je kaj takega možno. Takrat pa je bila to 
edina možnost, da pridejo do svojih pro-
storov. Predsednik gradbenega odbora 
je bil Anton Cerar, takratni predsednik 
Društva upokojencev pa Ivan Lavrač. V 
tistem času je bilo v moravškem društvu 
okoli 300 upokojencev.

O društvu 
Društvo je bilo ustanovljeno leta 1952. 
Prvi predsednik je bil Aleš Capuder, za njim pa so predse-
dovali še: Franc Pergar, Ivan Lavrač, Anton Cerar, zadnjih 
deset let pa društvo vodi Franc Novak.
Skozi leta so pri društvu delovale sekcije: balinarska, 
kolesarska, pohodniška, kasneje pevski zbor in zeliščarji 
ter vodenje izletov. Danes so predvsem dejavni pevci 
Mešanega pevskega zbora DU s pevovodjem Milanom 
Kokaljem in predsednikom Francem Kmetičem. Delavne 
zeliščarje vodi Vlasta Vresk, izlete pa Sonja Sever. V domu 

Četrt stoletja Doma upokojencev Moravče

je zelo živahno vsak torek od 10. do 12. ure, ko je odprta 
pisarna in se srečujejo člani. Redno pa se srečujejo tudi s 
sosednjimi društvi upokojencev. Ta čas društvo šteje nekaj 
več kot štiristo članov. 
Petindvajsetletnico obstoja doma bodo praznovali v 
soboto, 14. novembra s srečanjem in krajšim kulturnim 
programom.
Spoštovani člani Društva upokojencev, iskrene čestitke 
ob jubileju vašega doma!

VR

V času največjih aktivnosti izdali jubilejni zbornik
Pisalo se je že, da Združenje ekoloških kmetov Zdravo 
življenje (ZEKZŽ) letos praznuje desetletnico delovanja. V 
septembru pa so izdali tudi obljubljeni jubilejni zbornik  s 
simboličnim naslovom Seme je vzkalilo. 
Kar utopično je bilo pravzaprav desetletje nazaj ponovno 
začeti s tovrstnim kmetovanjem in kmete prepričati v to, 
zato so bili začetki zelo težki, vendar pa je danes že bistveno 
drugače.
V knjižici je predstavljeno desetletno delovanje, opisani so 
projekti, zbrana mnenja mnogih veljakov kmetijske politike, 
županov občin od koder izhajajo člani,  kmetijskih strokov-
njakov in drugih, vsebuje pa tudi precej slikovnega gradiva 
pomembnejših dogodkov.
Ker je ZEKZŽ eden od nosilcev projekta Zasavski ekološki 
sejem, so se odločili, da zbornik izdajo ob tej priložnosti. 
Tako je ugledal luč sveta 25. septembra, ko sta na biodi-
namični kmetiji Sešler v Podlipovici pri Izlakah potekali 
okrogla miza in novinarska konferenca, ki sta del tega 
projekta.
Tema okrogle mize je bila letos Zadržki pri vključevanju 
(zasavskih) kmetij v ekološko kontrolo. Čeprav je bilo 
izpostavljeno Zasavje, pa se je vse povedano pravzaprav 
nanašalo na vse slovenske kmetije.
Uvodničarji okrogle mize so bili Tomaž Džuban, predstavnik 
Ministrstva za kmetijstvo, Boris Uranjek iz kontrolne službe 

KON-CERT, kmetijska svetovalka Karmen Skalič iz Zasavja 
in konvencionalni kmet Janez Homšek, ki so podali svoje 
mnenje in predstavili razloge. 
Koordinatorka Nada Grešak  je na koncu povzela glavne 
razloge, ki so bili izpostavljeni, veljajo pa v glavnem za 
celotno slovensko področje:

neorganiziran odkup• 
premalo finančnega učinka• 
administrativni zadržki- birokracija• 
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Člani domžalskega društva vojnih invalidov, med katerimi 
so tudi Moravčani, so se udeležili vsakoletne septembrske 
prireditve v parku Kompor na otoku Rabu. V parku miru 
je pokopano na tisoče žrtev koncentracijskega taborišča z 
okoli 15.000 interniranci, med katerimi je bilo dve tretjini 
Slovencev. Slavnostni govornik je bil tamkajšnji internira-
nec dr. Anton Vratuša. V svojem govoru je omenil grozote, 
storjene v letih 1942,1943, nad rabskimi taboriščniki, med 
katerimi so bili tudi dojenčki in tudi devetdesetletniki. 
Na mestu taborišča je bila ustanovljena Rabska brigada. 
Poveljnik je bil Franc Potočnik, namestnik pa dr. Anton 
Vratuša. 
Na spominski svečanosti so bili položeni številni venci. DVI 
Domžale pa bo tudi naslednje leto prišlo prižgat sveče v 
spomin žrtev tega in vseh drugih nacifašističnih taborišč.

Jože Novak, skrajšano v uredništvu 

Člani društva vojnih invalidov Domžale so se udeležili spominske 
slovesnosti na Rabu, na mestu nekdanjega fašističnega taborišča 

neizpolnjevanje pogojev (izpust)• 
premalo medresorskega sodelovanja• 
premalo promocije• 
nepravilno poročanje medijev, ki so premalo poučeni• 
težave z odkupom kmetijskih zemljišč• 
obremenjenost z miselnostjo, da je Zasavje z ekološkega • 
vidika sporno (velja samo za Zasavje), kar pa na podlagi 
strokovnih analiz niti ne drži.

Okrogle mize se je udeležil tudi moravški župan Martin 
Rebolj, ki se je aktivno vključil v razpravo. Poudaril je, da 

je na hribovskih kmetijah, ki jih je tudi na moravškem veliko, 
potrebno vzpodbujati ekološko kmetovanje, vendar pa mo-
rajo za promocijo največ narediti kmetje sami. Obljubil je 
pomoč s strani občine Moravče in sicer z osveščanjem preko 
občinskih glasil in z organiziranjem direktne prodaje na 
stojnicah v Moravčah. Dogovarjajo pa se že tudi za pripravo 
okrogle mize, kamor bi povabili kmetijskega ministra.
Ob koncu je sledila še pogostitev  in predstavitev gostiteljeve 
kmetije, kjer so se je pogumno odločili za lastno sirarno. 

FRANCKA TOMAN

Člani in simpatizerji Občinske organizacije ZB Moravče so 
se odzvali vabilu in 11. oktobra obiskali spominsko priredi-
tev ob 66. obletnici 1. kongresa Slovenske protifašistične 
ženske zveze v Dobrniču. Ta prireditev je najštevilčnejši 
letni zbor slovenskih žensk. To pa ne pomeni, da moški 
niso dobrodošli. Kot so povedali organizatorji, je število 
obiskovalcev vsako leto večje in dejansko je bila tam letos 
množica ljudi.
Slavnostna govornica je bila poslanka v državnem zboru, 
mag. Majda Potrata. Med obujanjem pomena nujnosti 

Organiziran obisk članov zveze borcev Moravče na 
spominsko prireditev ob 66. obletnici 1. kongresa Slovenske 

protifašistične ženske zveze v Dobrniču.
narodnoosvobodilnega boja, je omenila, da je nedopustno 
enačenje partizanskega boja s kolaboratorji. Nastopili so 
učenci in mladi recitatorji. Velik aplavz je požel ženski zbor 
Kombinatke, ki združuje pevke iz vse Slovenije, kot je bilo 
iz vse Slovenije tudi 180 delegatk na prvem kongresu 
Slovenske protifašistične ženske zveze v Dobrniču. 
Ob zavesti, da so počastili spomin in se ob tem še srečali 
z znanci, je bila s soncem obsijana Slovenije ob povratku 
v Moravče, še lepša.

VR
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S šolo za šolo

Nas, učence POŠ Vrhpolje, so že kar nekaj časa »matrala« 
igrala na šolskem dvorišču. 

Zato smo bili zelo veseli obiska ravnateljice, gospe Nuške 
Pohlin Schwarzbartl, našega župana gospoda Rebolja in 
gospoda Zupančiča z Ministrstva, ki so 1. 10. slovesno 
prerezali trak in nam tako »odprli« pot do novega tobogana, 
gugalnice in peskovnika. 
Poleg otvoritve igral smo praznovali tudi sprejem prvo-
šolčkov v šolsko skupnost. Ti so pogumno odgovarjali na 
zahtevna vprašanja učiteljice Marjance, nato pa so osta-
lim učencem pomagali posaditi lipo, ki bo odslej krasila 
okolico naše šole. 
Pravo jesensko vzdušje nam je pričaral tudi kostanj, ki nam 
ga je vse dopoldne pridno pekel gospod hišnik.
Da pa je bilo veselje res popolno, so poskrbeli predstavniki 
Nove Ljubljanske banke iz poslovalnice Moravče. S pomo-
čjo Tolija in Toline so nam pokazali, kako pametno je, če 
otroci varčujemo. Kako pa to storimo, pa so se naučili otroci 
sami, saj so tudi oni sodelovali v gledališki predstavi.

Vrhpoljska šola in njene nove pridobitve

Tako učenci kot učiteljice smo se ob koncu šolskega dne 
strinjali, da je naša šola »zakon«, še posebno zdaj, ko ima-
mo novo, lepo urejeno igrišče. 

Hvala, gospod župan, hvala, gospa ravnateljica, da ste 
poskrbeli, da se bomo imeli v naši šoli še lepše, da bo 
še bolj veselo.

Učenci in učiteljice POŠ Vrhpolje

VRTEC PRAZNUJE
1. oktobra je vrtec praznoval svoj 5. rojstni dan.
Že kar nekaj dni prej smo se v skupinah pripravljali na ta 
veliki dan. Z otroki smo spoznavali in utrjevali nove pesmi 
ter vadili za nastop. 
Na ta prav posebni dan smo se zbrali v praznično okrašeni 
telovadnici, kjer so nas pričakali starši, sorodniki in ostali 
povabljeni. Prav posebej so nas z obiskom počastili podse-
kretar ministrstva za šolstvo in šport Boris Zupančič, župan 
Martin Rebolj in Alenka Prelovšek, ravnateljica vrtca Nuša 
Pohlin Schwarzbartl ter vodja vrtca Branka Peterlin. Prisrč-
no so nas pozdravili in nam zaželeli veselo praznovanje.
Vsaka skupina otrok je zapela pesem, po končanem kul-
turnem programu pa smo se posladkali s torto v obliki 
našega vrtca. Vsak otrok je v spomin na ta dan dobil knjigo 
pravljic, ki smo si jo pogledali in se še polni lepih vtisov 
veselili naprej.

Vrtec Moravče, skupina Žogice
Ana Gerčar, vzg.
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S šolo za šolo

Akcija zbiranja starega papirja
V času od 1. do 9. oktobra smo v šoli in vrtcu izv-
edli zbiralno akcijo starega papirja. S plakati, ki so 
jih pripravili učenci 6. razredov, smo k sodelovanju 
povabili vse krajane, občino in druge organizacije v 
okolici. 
S skupnimi močmi smo zbrali 6160 kg papirja. Iztržek 
vsega zbranega papirja je namenjen šolskemu skladu. 
Lahko rečemo, da je zbiralna akcija uspela, saj smo 
zbrali nekaj prepotrebnih sredstev za šolski sklad, 
torej za naše otroke. Za našo ekošolo in ekovrtec pa je 
pomembno tudi to, da se ob takšnih akcijah zavedamo 
pomena zbiranja in recikliranja odpadnih materialov 
za ohranjanje naše narave. Vsem, ki so pri zbiralni ak-
ciji sodelovali, se lepo zahvaljujemo. 

Betka Gorjup Skok

Utrinki iz podaljšanega bivanja
V letošnjem šolskem letu je v šoli kar 5 skupin PB. Učenci 
čas v podaljšanem bivanju ne preživljajo samo ob pisanju 
domačih nalog in igri zunaj ali v telovadnici, ampak v času 
usmerjenih dejavnosti potekajo različne aktivnosti. Letos je 
naša prednostna naloga skrb za čisto okolje, skrb za zdravje 
in sočloveka, poudarek je na dobrih medsebojnih odnosih 
med vsemi skupinami PB. Tako smo se vse učiteljice PB 
odločile, da bomo sodelovale v dobrodelni akciji »Podajte 
nam roko«. Učenci so na delavnicah ob tednu otroka z 
velikim navdušenjem izdelovali dlani v različnih tehnikah, 
kar tekmovali so med seboj, kdo jih bi izdelal več. Za vsako 
izdelano dlan namreč v Učni sklad NIVEA prispevajo 0,50 
eur.

To je le nekaj ustvarjalnih dlani.
15. oktobra smo obeležili posebni dan: svetovni dan hoje. 
Takoj po kosilu smo odšli peš do PŠ Vrhpolje in se tam 
družili z njihovo skupino PB. Časa ravno ni bilo na pre-
tek, tako da smo morali kar pospešiti korak, da smo se 
pravočasno vrnili v šolo, ko so nas že čakali starši. Veste, 
koliko korakov bi naredili, če bi šli do Vrhpolj? Mi vemo, 
saj smo merili korake s pedometrom, Učenci so dobili DN, 
naj med vikendom spodbudijo starše, da gredo z njimi na 
dolg sprehod.
Upam, da nismo s to nalogo poskrbeli za zdravje samo ob 
dnevu hoje, ampak da bi postal to njihov način življenja. Mi 
v podaljšanem bivanju jih k temu vsekakor spodbujamo.

Peš proti Vrhpoljam
Marija Gotar ( vzgoj. PB v 1.r.)

Kreativnosti otrok ni brez 
kreativnosti učiteljev

Od 14.10 -17.10.2009 sem se udeležila 2. mednarodnega 
kolokvija na temo »Motivacija za inovativnost in ustvarjal-
nost otrok in mladine«, ki so ga organizirali: Zveza društev 
slovenskih likovnih pedagogov, Univerza v Ljubljani, Zavod 
Republike Slovenije za šolstvo,  InSEA- mednarodno združe-
nje likovnih pedagogovter Skupnost vrtcev, šol in kulturnih 
ustanov iz Ljubljane in okolice.
Na tem kolokviju smo se srečali likovni pedagogi iz različnih 
delov sveta in Slovenije. Sama sem navezala veliko stikov s 
kolegi iz Peruja, Kanade, Tajvana, Koreje, Cipra, Grčije, Turči-
je, Avstralije, Bolgarije, Poljske, Nemčije, Madžarske... 
Sama sem predstavila Ex tempore, ki na OŠ Jurija Vege 
poteka že 13 let.  Predstavila sem idejo Ex tempora, ki je 
ustvarjanje na prostem, pomen druženja otrok in men-
torjev, promovirala našo šolo, vasi, naravno in kulturno 
dediščino. 
Ex tempore se je začel z  idejo, da bi se enkrat na leto zbrali 
učitelji in učenci iz bližnjih šol oz. šol bivše občine Domžale 
in eno dopoldne ustvarjali si izmenjavali izkušnje, ideje, se 
družili.
Na koncu vsakega Ex tempora postavimo razstavo, zadnjih 
nekaj  let na gradu Tuštanj na dan koncerta naših dveh 
šolskih zborov.  Na  ta dan podelimo vsem sodelujočim 
priznanja  in praktične nagrade, mentorjem pa potrdila.
V zadnjih dveh  letih pa je preko projekta Comenius prešel 
Ex tempore preko meja naše države in dela so prihajala tudi 
iz šol, ki so bile z nami v projektu (Litve, Grčije, Romunije, 
Bolgarije).
 Vseh teh Ex temporov  pa ne bi bilo brez posluha in  podpore 
prejšnje in sedanje ravnateljice. Obe imata posluh za ume-
tnost, kreativnost in inovativnost kar je glavna tema Evrop-
ske unije v letošnjem letu, del časar smo tudi Slovenci.
V letošnjem letu pa smo se v okviru 2. evropskega dneva 
mineralnih surovin povezali s podjetjem Termit, ki so bili 
letošnji gostitelji in sponzorji. Vsa dela , ki so nastala pred 
njihovo poslovno stavbo, so vsebovala pesek in poimenovali 

nadaljevanje na strani 18
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Šport

smo jih »Peščene slike«. Nastal je tudi koledar za leto 
2010 na katerem so slike iz tega Ex tempora.
S skupno idejo pa je nastal tudi nov produkt in sicer 
»naravni pesek v desetih odtenkih« za ustvarjanje.
Tako smo v tem projektu poleg šole, učencev, učite-
ljev, vključeni še lokalna skupnost in podjetje iz naše-
ga kraja. V enem stavku »Skupaj nam je uspelo«.
Pesek je bil tudi glavna ideja za učno uro, ki sem jo v 
petek, v okviru mednarodnega kolovija, predstavila 
na naši šoli za druge učitelje. 
V letošnjem šolskem letu pa sem sodelovanje s 
podjetjem Termit in Ex tempore vključila v inovacijski 
projekt »Umetnost kot način življenja«, ki poteka pod 
vodstvom Zavoda za šolstvo.
Tudi naslednje leto bom organizirala Ex tempore in 
upam, da bo udeležba še bolj mednarodna. 
Naslednje leto pa bo poleg razstave na gradu Tuštanj 
še razstava v Ljubljani v City parku.

 prof. lik. ped. Inge Ivartnik

Očitno v naši občini nismo le kulturno – umetniško nadarjeni, 
ampak tudi športno navdihnjeni ali pa se zgolj zavedamo, da je 
šport nujno potreben za zdravo življenje. Skoraj vsako društvo 
ima v svojem nazivu med drugimi dejavnostmi šport. Največkrat 
je to vožnja s kolesi, pohodništvo, prav gotovo pa je na Morav-
škem zelo razširjen vseslovenski šport, to je nogomet.
Novo nogometno igrišče ob cesti med Krašcami in Tušta-
njem so v tem letu zgradili s prostovoljnim delom v Društvu 
krajanov Tuštanj, na prostoru nekdanjega podjetja za izde-
lovanje zidne opeke, imenovanega Cegunca. Prav gotovo 
so Tuštanjčani lahko ponosni na novo pridobitev, ne le za 
njih, temveč za celotno občino. Franci Cerar, predsednik 
društva, je povedal, da imajo zemljišče v najemu in pohvalil 
društvo, kako delavni so bili v nešteto opravljenih delovnih 
urah, ki so bile potrebne, da je danes igrišče res perfektno 
urejeno. Poudaril je tudi, da so zelo hvaležni lastnici Aniti 
za njeno razumevanje. 

CEGUNCA 2009
Društvo krajanov Tuštanj je organiziralo veteranski turnir v malem nogometu

Franci Cerar in župan Martin Rebolj ob odprtju Cegunce. 
V ozadju obe mladinski ekipi.

Ob zaključku turnirja: tri zmagovalne ekipe in nekaj vodij ekip.
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Uradno odprtje nogometnega igrišča Cegunca so pripravili 
v soboto, 26. septembra z veteranskim turnirjem v malem 
nogometu. Odprla sta ga župan Martin Rebolj, ki je pohvalil 
društveno pridobitev in predsednik društva, Franci Cerar, ki 
je v ganljivem govoru poudaril velike zasluge članov, ki so 
z veseljem tako starejši kot mlajši, dan za dnem prihajali na 
delo. Dejal je še, da je Cegunca nekoč preživljala družine, 
danes pa bo v športu družila ljudi. Lep sončen dan  je pri-
vabil mnoge ljubitelje nogometa, ki so uživali tudi v jesenski 
naravi. Spremljali so nogomet, vmes kaj pojedli, marsikateri 
se je za šalo poskusil poditi za žogo. Poseben del igrišča 
je bil namenjen ogrevanju in ta del so dodobra izkoristili 
otroci vseh starosti, ki so ves dan »nabijali žogo«. Turnir je 
bil zelo dobro obiskan, organizacija dovršena. 

Prijavljenih je bilo 13 ekip, od tega dve mladinski in dve 
ženski. Pravzaprav niti ni bilo važno, kdo bo zmagal. Kljub 
temu pa so imeli na igrišču kar tri sodnike in dva komen-
tatorja. Tako, da je bilo vse po pravilih in sproti jasno. 
Zmagali so Veterani Moravče, druga je bila ekipa Čelešnik 
iz Črnega grabna, tretje mesto pa je pripadalo ekipi Emšo 
klub iz Bašlja pri Predvoru.  Nekaj novega za Moravško 
dolino sta bili dve ženski ekipi, pripravljeni res na hitro in  
z malo vaje. Marsikdo je pogledal najraje ti, res borbeni, 
ekipi. Prepričani smo, da bodo naslednjič, zaradi treningov, 
ki jih načrtujejo, še boljši.
Nova pridobitev je pohvale vredna in Tuštanjčani so res 
dobri.

VR

Nogometaši NK Termit Moravče kar uspešni v svojih selekcijah

Od zadnjega prispevka v Moravških novi-
cah so naši nogometaši odigrali kar nekaj 
krogov nogometnih srečanj v vseh selek-
cijah. Najbolj so morda navdušili igralci v 
mlajših starostnih ekipah, ki so nanizali 
kar nekaj lepih uspehov.
Članska ekipa je odigrala še 4 kroge 
tekmovanj v Regionalni Lj. ligi s povpreč-
nim izkupičkom točk. Z ekipo NK Kolpa 
je doma dosegla neodločen rezultat, v 
gosteh proti ekipi NK Brinje izgubila, na 
domačem igrišču je proti moštvu Arne 
Tabor srečanje dobila in zabeležila še en 
poraz proti trboveljskemu Rudarju. Po 
7. krogih tekmovanj je zaseda dobro 9. 
mesto z osmimi točkami. Prepričani smo, 
da so naši enakovredni tekmeci drugim, 
precej močnim ekipam. 
Združeni ekipi kadetov in mladincev Roltek Termit sta po 
zadnjem prispevku odigrali tudi še 4 kroge v 2. SKL in 
SML ligi zahod. Uspešnejši so bili igralci kadetske lige ki 
trenutno zasedajo 9. mesto na lestvici s 3 zmagami in 3 
porazi. Ekipa mladincev pa je dobila do 6. kroga le eno 
tekmo, dve odigrala neodločeno in izgubila tri srečanja.

Starejši dečki U14 so precej popravili svojo igro in kljub 
petim porazom ter eni zmagi po 6. Krogih pokazali dobro 
igro proti močnejšim nasprotnikom.
Mlajši dečki  U12 pa so si nabrali kar nekaj točk na lestvici 
in v primerjavi z lanskoletno sezono precej bolje zastopajo 
naš nogometni klub v svoji starostni skupini. Po 6. krogih 
so si priigrali 23 točk z sedmimi zmagami.
 Dečki v skupini U10 pa so po 5 krogih  zasedli odlično 
3. mesto na lestvici z 10 točkami. Pred njimi sta le močni 
ekipi Kalcer Vodoterm in moštvo iz Komende. Fantje so 
na petih srečanjih le enkrat izgubili, kar je pohvalno in tudi 
zelo obetajoče za vnaprej.
 Ostali so nam še najmlajši člani našega nogometnega 
kluba, skupina cicibanov U8, ki se je od avgusta številčno 
močno okrepila in sedaj namesto 8 šteje že 15 članov.  
Na prvem turnirju MNZ lige je od treh tekem dve dobila, 
morala pa je priznati poraz proti dobri Domžalski ekipi. 
Tako si lahko obetamo še boljših rezultatov. 
Pozabiti ne smemo tudi naši veteranov,ki kar lepo nabirajo 
točke na veteranski lestvici. Po šestih krogih so 4 tekme 
dobili, eno odigrali neodločeno in eno izgubili. Trenutno pa 
zasedajo visoko 2. mesto na lestvici veteranske lige.
Vsem ekipam čestitamo za dosedanje nogometne dosežke 
in  jim želimo, tudi v imenu vseh ljubiteljev in navijačev, še 
mnogo športnih uspehov.

Bojan Bibič
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Iz naših krajev

www.moravce. si

Jubilanti v občini Moravče
Župan je s čestitkami obiskal občanke in občane, ki so praznovali svoj visoki življenjski jubilej, 

osemdesetletnico rojstva:

Devetdeset let je praznovala 

Birk Frančiška, Zgornja Javoršica 2

Osemdeset let so praznovali:

Cerar Marija, Spodnji Tuštanj 20

Korošec Janez, Moravče, Partizanska ceste 6

Klopčič Rafaela, Pogled 3

in Gotar Angela, Serjuče 6.

Jubilante je s čestitkami obiskal župan. Iskrenim čestitkam se pridružujemo tudi iz uredništva.
VR 
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Pisma bralcev

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

Ve se, kako prodajati občinsko premoženje!
Odgovor Ivanki Vidic

Statut Občine Moravče je bil sprejet leta 1995, nato so se 
sprejemale dopolnitve in spremembe statuta. Prva spremem-
ba je bila še istega leta, nato pa so v letu 1996 sledile še 
tri spremembe statuta. Zadnjo spremembo je občinski svet 
sprejel 16. decembra 1998. Statut iz leta 1998 o katerem v 
pismih bralcev piše ga. Vidic je neuradno prečiščeno besedi-
lo Statuta Občine Moravče, ki je bilo pripravljeno decembra 
1998, vendar pa to besedilo ni vsebovalo vseh sprememb in 
dopolnitev, ki jih je sprejel občinski svet. Tako na primer 
v neuradnem prečiščenem besedilu niso bile upoštevane 
spremembe in dopolnitve statuta iz leta 1998, ki med drugim 
črtajo določbo, da je odsvojitev nepremičnin možna, kadar 
se zanjo opredeli dve tretjini članov občinskega sveta. 16. 
decembra 1998 občinski svet Občine Moravče ni sprejel 
novega statuta, ampak le spremembe in dopolnitve statuta 
iz leta 1995. Za pravilno objavo Statuta Občine Moravče z 
vsemi spremembami in dopolnitvami pa bi morala poskrbeti 
takratna občinska uprava oziroma župan.

Občina Moravče – Občinska uprava

Kako prodajati občinsko premoženje?
V osmi številki Novic sta se v pismih bralcev na moj članek 
Kako prodajati občinsko premoženje? precej žolčno odzvala 
g. Miran Cerar in ga. Ivanka Vidic. Pri tem sta seveda oba 
prezrla posebej poudarjeno dejstvo, da ne gre za dokončno 
trditev, temveč enostavno zaznavo problema, ki ga je treba 
rešiti. Kakšno je dejansko stanje, ki se resnici na ljubo ne 
razlikuje pomembno od spoznanj v mojem članku, lahko 
bralci razberejo iz članka občinske uprave (Novice iz Mo-
ravške doline št. 8, str. 8). Pri tem mi eden očita amoralnost 
in neetičnost, drugi pa podtika podcenjevanje znanja in 
sposobnosti razmišljanja občanov ter ne vem kakšnih skritih 
interesov. Da bo kateri priznal zmoto in se za žalitve celo 
opravičil, pa slej ko prej, ostaja iluzija.

EV, odg. urednik 

Za študente – brezplačna 
stanovanjska oprema

Novo študijsko leto se je pričelo. Vendar za marsikoga ne 
brez težav. Stanovanja in sobe, ki so si jih s svojimi prihran-
ki lahko privoščili študentje, so dostikrat neopremljena, 
gospodinjski aparati pa so v okvari. Dobrodelno društvo 
Podarimo Si tudi letos v okviru daritvenega oglasnika 
www.Podarimo.si pripravlja akcijo »Za študente« v kateri 
spodbuja ljudi k darovanju stanovanjske opreme. 
Dodatno gradivo na naslovu:
http://www.podarimo.si/novica/

Povabilo na dan odprtih 
vrat Medgeneracijskega 
društva  Jesenski cvet

Medgeneracijsko društvo Jesenski cvet  je prostovolj-
no,  samostojno humanitarno, nepridobitno združenje 
fizičnih oseb na področju samopomoči za starejše ljudi 
in socialnega varstva. Je organizacija, ki koordinira ter 
organizira izvajanje  programa skupin starih ljudi za 
samopomoč na lokalnem nivoju v občinah Domžale, 
Moravče, Lukovica, Trzin, Mengeš in Kamnik.  V sku-
pine vabimo vse, ki si želijo druženja z drugimi ljudmi 
in so stari nad 65 let. 

Te dni Medgeneracijsko društvo Jesenski cvet že četrto 
leto organizira Dan odprtih vrat, kjer se bodo pred-
stavile delujoče skupine starih ljudi za samopomoč. 
Nekoliko več pa bomo spregovorili tudi o  programu 
skupin starih ljudi za samopomoč , dejavnostih tekom 
leta ter problematiki starejših ljudi.

DAN ODPRTIH VRAT Medgeneracijskega društva 
jesenski cvet  bo  v sredo,  11. novembra 2009, v 
Knjižnici Domžale. Otvoritev dneva se bo začela ob 
10. uri s pozdravnim govorom predsednice Vlaste 
Rozman. Temu bo sledil program, ki ga pripravljajo 
voditelji in člani skupin starih ljudi za samopomoč.  
Ob 11.30 uri bosta Majda Hrovat iz Zveze društev za 
socialno gerontologijo Slovenije in Alenka Savnik iz 
Centra za socialno delo Domžale  udeležencem spre-
govorili o temi »NASILJE« - kaj je nasilje, kako ravnati v 
primerih, ko se nasilje dogaja … poseben poudarek bo 
namenjen nasilju, ki se dogaja nad starejšimi ljudmi.  
Irena Tonkli iz CSD Domžale bo prisotne seznanila, kdo 
in na kakšen način lahko uveljavlja  finančno pomoč; 
poudarek bo predvsem na informiranju o možnostih, ki 
jih imajo stari ljudje. Od 12.30 do 14. ure bo potekala 
projekcija filma o utrinkih iz Medgeneracijskega tabora 
in dela v društvu Jesenski cvet.  Ob 14. uri bo za vse, 
ki vas bolj podrobno zanima, kaj skupina starih ljudi za 
samopomoč je, kdo in kako lahko postane član skupine 
ali voditelj skupine, uvodna predstavitev in praktičen 
prikaz le-tega. Skozi to vas bosta popeljali Lidija Krivec 
Fugger in Tatjana Prašnikar.

Veseli bomo vašega srečanja z vami.

www.moravce. si

OORK MORAVČE
vabi

na srečanje starejših občanov, ki bo v nedeljo, 
25. oktobra ob 11.30 uri v Kulturnem domu 

Moravče.

Vljudno vabljeni!
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Zahvale

V SPOMIN
10. oktobra je minilo tretje leto, od kar si nas zapustil, 

naš ljubi

MATIC MIHELČIČ 
V naših srcih ti naprej živiš, zato nas pot vodi tja, kjer v tišini spiš. Ko tvoje 
zaželimo si bližine, gremo tja, v miren kraj tišine. Tam srce se tiho zjoče, 
saj verjeti noče, da Matica med nami več ni. Tam lučka ljubezni gori in tvoj 

nasmeh med nami živi.
Hvala vsem, ki mu prižigate svečke in se ga spominjate!

Vsi njegovi

Kako prazen je tvoj dom, dvorišče, 
naše oko zaman te išče.
Žalostni so dnevi,
ker zapustil si nas, Matic.
V naši hiši je praznina,
v srcu pa velika bolečina.

V SPOMIN
Prvega oktobra je minilo dve leti, odkar nas je za-
pustila naša draga žena, mami, mama, tašča, sestra, 

svakinja in teta

IVANKA GRILJ
rojena Štefan, 

iz Krašc 5 pri Moravčah

Hvala vsem, ki se je spominjate, postojite ob njenem 
grobu 

in ji prižigate sveče.

Vsi njeni

Ugasnila je luč življenja,
se prižgala luč spomina,
ko ostaja v srcu tiha,
skrita bolečina.

ZAHVALA
V 82. letu starosti nas je zapustila naša draga mama 

VIKTORIJA TIČ 
rojena Ravnikar

Tiho je odšla od nas. 
Vsem ki ste karkoli dobrega naredili zanjo in jo imeli radi, 

se iskreno zahvaljujemo.

Njeni otroci z družinami

Bolečina se da skriti,
pa tudi solze ni težko zatajiti,
le ljube skrbne mame
nihče nam ne more več vrniti.

ZAHVALA
V 38. letu življenja nas je nepričakovano, tragično in 
mnogo prezgodaj zapustil dragi sin, oči, brat in stric

SIMON URBANIJA
iz Krašc

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znan-
cem, sodelavcem in prijateljem ter prijateljem iz jadralno-padalskih klubov. 
Hvala vsem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in vsem, ki ste ga 

pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

Tvoja srčna želja
po višini se je izpolnila,
a nam vsem domačim
za vedno življenje zagrenila.

www.moravce. si

OBČINA MORAVČE

GLEDALIŠKI ABONMA
2009/2010

Spoštovani!

Tudi kultura je prijeten način druženja.

Jesen je tukaj. Občina Moravče v oktobrskih in novem-
brskih novicah predstavlja gledališki abonma za sezono 
2009/2010. V upanju, da so vam predstave v preteklih 
sezonah naredile veliko veselja in da bo dvorana Kulturne-
ga doma letos še bolj polna, vas vabimo, da nabavite abo-
nmajske kartice ob prvem obisku gledališkega abonmaja, 
to je v soboto 28. 11. 2009. Plačate lahko v dveh obrokih. 
Abonmajska kartica je prenosljiva. 
Cena je 42 EUR, za upokojence 36 EUR, za študente, dijake 
in učence pa 30 EUR.

Tudi letos bodo izžrebane abonmajske kartice prinesle 
lepe nagrade.

Komediji v novembru in decembru vam že predstavlja-
mo. Predstavljamo vam tudi termine, ko bo na sporedu 
gledališki abonma. Vsaj ena od predstav bo uspešnica 
leta. Nadaljnje komedije bodo predstavljene v naslednjih 
novicah in na spletni strani www.moravce.si.

- Sobota, 28. 11. 2009 ob 19. uri.
Gledališka skupina Izlake
»Srečka« je komedija v dveh dejanjih. Gledalcem ponuja 
veliko priložnosti, da se sami poistovetijo z junaki, ki so 
navadni preprosti ljudje, kot vsak izmed nas. Glavni junak 
Janez je izumitelj, ki išče svojo potrditev v svojem izumu, 
medtem ko pozablja na življenje okrog sebe. To moti nje-
govo ženo Metko, ki mu to na svoj način tudi pokaže…

- Sobota, 12. 12. 2009 ob 19. uri
Gledališče Velenje vam iz svojega repertoarja z veseljem 
ponuja čisto svežo komedijo
sezone: Mož, ki si ne upa, avtorja Curtha Flatowa in v režiji 
Jožeta Krajnca.
Nova komedija o večno aktualnih odnosih med ženskim 
in moškim svetom prinaša cel večer razvedrila in smeha. 
Pokukajte z nami v svet nore ljubezni. Kdo ve, morda se 
prav v gledališču zaljubite tudi vi…

- Sobota, 23. 1. 2010 ob 19. uri
- Sobota, 20. 2. 2010 ob 19. uri
- Sobota, 27. 3. 2010 ob 19. uri
- Sobota, 17. 4. 2010 ob 20. uri

Vljudno vabljeni!
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Oglasi

Ljubljanska cesta 21, 1230 DOMŽALE 
Tel.: +386 (0)1 721-38-58,  fax.: +386 (0)1 724-12-75, www.zgs.gov.si, e-pošta:ke.domzale@zgs.gov.si

 
Spoštovani, 
 
vljudno vas vabimo 
na predstavitev pomena ter možnosti koriščenja lesne biomase 
z ogledom primera dobre prakse v vasi Peče pri Moravčah, 
 
ki bo v soboto, 24. oktobra 2009, ob 9. uri, 
v gasilnem domu v vasi Peče pri Moravčah. 
 

Peče pri Moravčah
 ogrevanje 7 gospodinjstev s pečmi na

    sekance, v vasi s 170 prebivalci    

Spoštovane krajanke in krajani,
ob dnevu spomina na mrtve 
bo v nedeljo, 1. novembra, 

tradicionalna žalna slovesnost.

Program:
•13.45 polaganje cvetja k spomenikom v osrednjem parku

•14.00 slovesna maša v cerkvi Sv. Martina
•15.00 kulturni program na osrednjem pokopališču.

Prisrčno vabljeni!

KRAJEVNA SKUPNOST MORAVČE

23oktober 2009
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Trgovine
Franšizne trgovine Mercator

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina

Ribče 10

1281 Kresnice

GSM 041/696-433

jerina.edvard.sp@siol.net

5% POPUST 
ZA ZADNJI IN 

PRVI DAN 
V MESECU 

ZA VSE 
UPOKOJENCE 

Vabljeni na nakupe v 
Spinine trgovine

KRULC D.O.O.
Cesta Heroja Vasje 8, 1251 Moravče
Tel: 01 723 11 43, 01 723 12 00, Telefaks: 01 723 10 84
www.nissan-krulc.com/,  e-pošta: nissan@nissan-krulc.com
Odpiralni čas: od ponedeljka do petka od 8 do 18 ure, v soboto od 8 do 12 ure.

Poraba goriva kombinirano (l/100km): 5,5 - 8,4, emisija C02: 146 - 208 g/km. Garancija proizvajalca velja 3 leta oz. 100.000 km. Komercialna ponudba “5 let garancije” zajema 2-letno podaljšano garancijo, ki nastopi v trenutku, ko nastopi prvi od omenjenih kriterijev.  Slika je simbolna.   www.nissan.si

Qashqai združuje eleganten in kompakten dizajn, okretnost srednjega 
razreda in vzdržljivost špotno-terenskega vozila. 

Pustite mu, da vam pokaže mesto, kot ga še niste videli. 
Sedaj s 5-letno garancijo!

NISSAN QASHQAI
NJEGOVO MESTO JE V MESTU

ŽE ZA 18.750€
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KMETIJA TIČ .- Pr´ 
Matčk, 
Serjuče 8, Moravče

Prodaja jabolk za ozimnico in predelavo, 
po naročilu pa tudi mošt in kis.

Kontakt. 051/339971 in 031/227400
Dobrodošli kadarkoli!

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
MORAVČE

vabi
svoje člane na srečanje ob 

petindvajsetletnici obstoja 

DOMA UPOKOJENCEV, 
ki bo v soboto, 14. novembra 2009 

ob 14. uri v gostilni Peterka Marija, Drtija.

Ob tej priliki bo krajši kulturni program 
in malica, pijačo plača vsak sam.

Vljudno vabljeni!

Prosimo vse člane, ki se bodo srečanja 
udeležili, da se nujno prijavijo 
do torka, 10. novembra 2009 

na enega od telefonov: 
723 12 43,  
723 21 11,  

031 634 377  
ali v pisarni DU.
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